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Den næste sag på dagsordenen var: 

Valg af 4 medlemmer til mødrehjælpens 
tilsynsråd. 

Valgt blev: 
Kirsten Sparre Andersen 
Inge Krogh 
Inge Fischer Møller 
Gunner Baunsgaard 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

Valg af 4 medlemmer og 4 stedfortrædere til 
værnepligts ncevnet. 

Valgt blev: 
Medl. Stedf. 

Th. Mikkelsen Knud Damgaard 
Kristen Østergaard Ivar Hansen 
S. Bjørn Hansen Bilgrav-Nielsen 
H. C. Toft Hans Toft 

Formanden: 
Der er ikke mere på dagsordenen. 

I skrivelse af gårs dato meddeler finans- 
ministeren, at han ønsker skriftligt af frem- 
sætte: 

Forslag til finanslov for finansåret 1. april 
1975-31. marts 1976, 

forslag til lov om ændring af merværdiaf- 
giftsloven. (Forhøjelse af beløbsprænser m. v.), 

forslag til lov om ændring af merværdiaf- 
giftsloven. (Tilskud til mejeriprodukter), 

forslag til lov om afgift af elektricitet, 
forslag til lov om afgift af ansvarsforsikrin- 

ger for motorkøretøjer m. v., 
forslag til lov om ændring af lov om vægtaf- 

gift af motorkøretøjer m. v. (Afgift af hyre- 
vogne), 

forslag til lov om ændring af lov om tobaks- 
afgifter, 

forslag til lov om ændring af lov om særlig 
indkomstskat m. v. samt afskrivningsloven. 
(Procenttillæg, ekspropriation, jordfordeling 
og afløste jordrentebrug m. v.), 

forslag til lov om ændring af skattekontrol- 
loven. (Ændringer vedrørende for sen indgi- 
velse af selvangivelse) og 

forslag til lov om ændring af ligningsloven. 
(Lejeværdiregler m. v.). 

I skrivelse af gårs dato meddeler bolig- 
ministeren, at han ønsker skriftligt at frem- 
sætte: 

Forslag til lov om boligbyggeri, 
forslag til lov om ændring af lov om real- 

kreditinstitutter, 
forslag til lov om ændring af lov om leje. 

(Opsigelsesbeskyttelse, beboerdemokrati og byt- 
teret m. v.) og 

forslag til lov om ændring af lov om midler- 
tidig regulering af boligforholdene. 

I skrivelse af gårs dato meddeler justits- 
ministeren, at hun ønsker skriftligt at frem- 
sætte: 

Forslag til lov om ændring af retsplejeloven. 
(Forhøjelse af grænsen for underretssager 
m. v.). 

I skrivelse af gårs dato meddeler ministe- 
ren for kulturelle anliggender, at hun ønsker 
skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om folke- 
biblioteker m. v. 

I skrivelse af gårs dato meddeler under- 
visningsministeren, at hun ønsker skriftligt 
at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om fri- 
tidsundervisning m. v. og 

forslag til lov om Statens Uddannelsesstøtte. 

Medlemmer af folketinget Kurt Hansen, 
Steen Folke, Sigsgaard og Wilhjelm har 
meddelt mig, at de ønsker at stille følgende: 

Forespørgsel til statsministeren. 
홢Hvilke foranstaltninger anses for på- 

krævede for at hindre, at virksomheder bli- 
ver lukket, fordi det bedre kan betale sig for 
ejerne at flytte kapital eller produktion til 
udlandet?" 

Medlemmer af folketinget Ninn-Hansen, 
Schlüter og Stetter har meddelt mig, at de 
ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af mærværdiaf- 
giftsloven. (Nedsættelse af merværdiafgiften 
fra 15 til 12,5 pet.). 

Medlemmer af folketinget Grünbaum, 
Heinesen, Per Hækkerup, Egon Jensen og 
Søren Jensen (Vejen) har meddelt mig, at de 
ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om ekstra afskrivning. 
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[Formanden.] 
Medlemmer af folketinget Svend Jakob- 

sen, Knud Damgaard, Henning Jensen og 
Ejler Koch har meddelt mig, at de ønsker 
skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov O1n midlertidige statslån til 
boligbyggeri. 

Medlemmer af folketinget Erling Dinesen, 
Svend Andersen (Bornholms amt), Auken, 
Inge Fischer Møller og Otto Mørch har med- 
delt mig, at de ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om arbejds- 
formidling og arbejdsløshedsforsikring m. v. 

Medlemmer af folketinget Albertsen, 
Jørgen Peder Hansen, Inge Fischer Møller 
og Tastesen har meddelt mig, at de ønsker 
skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om offent- 
lig forsorg. (Hjælp til underhold ved arbejds- 
løshed). 

Medlemmer af folketinget Knud Jespersen 
Fuglsang, Kaj Hansen, Jørgen Jensen, 
Freddy Madsen, Ib Nørlund og Hanne Rein- 
toft har meddelt mig, at de ønsker skriftligt 
at fremsætte: 

Forslag til folketingsbesl1.ttning om sikring af 
beskæftigelsen og bedre kår for de arbejdsledige. 

Medlemmer af folketinget Erling Jensen, 
Erling Dinesen, Heinesen og Anker Jørgen- 
sen har meddelt mig, at de ønsker skriftligt 
at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om en stats- 
lig bistandsfond. 

Medlemmer af folketinget Erling Jensen, 
Poul Dalsager, Erling Dinesen, Lysholt 
Hansen, Svend Jakobsen, K. J. Mortensen 
og Inge Fischer Møller har meddelt mig, at 
de ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om udvidelse 
af lånerammen til egg%sudvikling s formål. 

Medlemmer af folketinget Svend Jakob- 
sen, Henning Jensen, Ejler Koch og Winnie 
Russell har meddelt mig, at. de ønsker 
skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om ændring 
af lov om realkreditinstitutter. 

Medlemmer af folketinget Gudme, Hilmar 
Baunsgaard, Svend Haugaard, Aase Olesen 
og Ingomar Petersen har meddelt mig, at de 
ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om statslån 
til forbedring af beboelsesejendomme. 

Medlemmer af folketinget Egon Jensen, 
Thomas Have, Søren Jensen (Vejen), Poul 
Mortensen og Buchart Petersen har med- 
delt mig, at de ønsker skriftligt af tremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om ophævel- 
se af kommunale investeringsrammer og låne- 
lofter. 

Medlemmer af folketinget Gudme, Hilmar 
Baunsgaard, Lone Dybkjær og Svend Hau- 
gaard har meddelt mig, at de ønsker skrift- 
ligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om statstil- 
skud til visse miljøinvesteringer. 

Medlemmer af folketinget Gudme, Hilmar 
Baunsgaard, Svend Haugaard, Aase Olesen 
og Ingomar Petersen har meddelt mig, at de 
ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om statslig 
garantistillelse for driftslån til håndværks- og 
mindre industrivirksomheder. 

Medlemmer af folketinget Gudme, Hilmar 
Baunsgaard, Svend Haugaard, Aase Olesen, 
og Ingomar Petersen har meddelt mig, at de 
ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om ændring 
af lov om realkreditinstitutter. 

Medlemmer af folketinget Gudme, Bern- 
hard Baunsgaard, Hilmar Baunsgaard og 
Svend Haugaard har meddelt mig, at de 
ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om skattefri- 
hed for virksomhedsoverskud, der udloddes til 
medarbejdere. 

Fra medlem af folketinget Jes Schmidt 
har jeg modtaget meddelelse om, at han på 
grund af sygdom ikke vil kunne give møde i 
tinget i mindst 7 dage, hvorfor han anmoder 
om orlov fra og med den 28. januar og om, 
at stedfortræderen må blive indkaldt. 

Fra medlem af folketinget Nyborg har jeg 
modtaget meddelelse om, at han som følge af 
deltagelse i møder i Europa-Parlamentet ik- 
ke vil kunne give møde i tinget i mindst 7 
dage, hvorfor han anmoder om orlov på 
grund af midlertidig udsendelse i offentligt 
hverv fra og med den 28. januar samt om, at 
stedfortræderen må blive indkaldt. 
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Fra medlem af folketinget Maigaard har 

jeg modtaget meddelelse om, at han som 
følge af deltagelse i møder i Europa-Parla- 
mentet ikke vil kunne give møde i tinget i 
mindst 7 dage, hvorfor han anmoder om 
orlov på grund af midlertidig udsendelse i 
offentligt hverv fra og med den 28. januar 
samt om, at stedfortræderen må blive ind- 
kaldt. 

Fra det norske stortings Nobelkomité er 
modtaget en henvendelse om uddeling af 
Nobels fredspris for 1975. Blanketter til 
eventuel indstilling herom er fremlagt i 
meddelelsescentralen. 

Skriftlig fremsættelse af forslag. 

Finansministeren (Anders Andersen): 
Jeg skal herved tillade mig for det høje 

ting at fremsætte forslag til finanslov for fi- 
nansåret 1. april 1975-31. marts 1976. 

Forslaget er en uændret genfremsættelse 
af det finanslovforslag, som regeringen frem- 
satte den 29. november 1974, og som bort- 
faldt ved udskrivelse af folketingsvalg. 

Regeringen har fundet det rigtigst at 
genfremsætte forslaget straks efter folke- 
tingets samling for derved at give folketin- 
get og finansudvalget længst mulig tid til 
forslagets behandling. 

Hermed skal jeg forelægge finanslovfor- 
slaget for 1975-76 til behandling i tinget. 

Jeg skal herved tillade mig at fremsætte 
forslag til lov om ændring af merværdiafgifts- 
loven. (Tilskud til mejeriprodukter) og for- 
slag til lov om ændring af merværdiafgifts- 
loven. (Forhøjelse af beløbsgrænser m.v.). 

Det første lovforslag er et led i den aftale 
om gennemførelse af besparelser m.v., som 
i september 1974 blev truffet af en række 
partier. Forslaget er enslydende med det i 
1. samling fremsatte forslag, således som 
dette fremtrådte efter afstemningen ved 2. 
behandling i folketinget den 3. december 
1974. 

Efter de gældende regler udbetales til- 
skud til mælk, fløde, smør og ost. Det er 
nu tanken at afskaffe tilskuddet til smør, 
ost og piskefløde, således at der fremtidig 
kun ydes tilskud til mælk og anden fløde 

end piskefløde. Besparelsen for statskassen 
ved indskrænkningen vil blive ca. 220 mill. 
kr. årlig. 

Det andet lovforslag, om forhøjelse af 
beløbsgrænser, indeholder nogle ændringer 
af merværdiafgiftsloven, der bl.a. har ka- 
rakter af en ajourføring under hensyn til 
den prisstigning, der er sket siden merværdi- 
afgiftens gennemførelse for knap 8 år siden. 
Herved vil henved 30.000 mindre virksom- 
heder kunne blive fritaget for momsregi- 
strering. Dette betyder ikke alene en let- 
telse for virksomhederne, men også for de 
administrative myndigheder. Om indholdet 
af disse ændringer i øvrigt skal jeg nøjes 
med at henvise til lovforslagets bemærknin- 
ger. Også dette forslag er enslydende med 
et i 1. samling fremsat forslag, således som 
dette fremtrådte efter afstemningen ved 2. 
behandling i folketinget den 3. december 
1974. 

Jeg skal anbefale lovforslagene til tingets 
velvillige behandling. 

Jeg skal herved tillade mig at fremsætte 
forslag til lov om afgift af elektricitet. 

Lovforslaget er et led i den aftale om 
gennemførelse af besparelser m.v., som i 
slutningen af september måned blev truffet 
af en række partier. Forslaget er en gen- 
fremsættelse af det lovforslag, som jeg frem- 
satte i tinget den 30. oktober 1974, og som 
ikke blev færdigbehandlet inden folketings- 
samlingens slutning. 

Efter forslaget skal der opkræves 5 øre 
pr. kilowatttime, men de momsregistrerede 
virksomheder vil få afgiften godtgjort i for- 
bindelse med afregning af momsen. 

I forhold til det tidligere lovforslag er der 
nu indført nye bestemmelser om en godt- 
gørelsesordning, der skal afbøde virkningen 
af afgiften for de forbrugere, der anvender 
elektricitet til opvarmning. Ordningen går 
ud på, at der ydes en godtgørelse på 800 kr. 
årlig til forbrugere, der udelukkende opvar- 
mer helårsboliger med elektricitet. Godt- 
gørelsen svarer til et årligt elforbrug på 
16.000 kWb. Godtgørelserne medfører i for- 
hold til det tidligere forslag et mindrepro- 
venu på omkring 25 mill. irr., hvorefter 
provenuet af afgiften anslås til 375 mill. kr. 
årlig. Endvidere vil godtgørelsesordningen 
medføre lidt øgede administrationsudgifter 
for staten. 


